
Élő közvetítés a városi tanács augusztusi üléséről
2012. augusztus 03. péntek, 08:12

  

10:32 A következő ülés elnökének az alpolgármester Tamás Zoltánt javasolta, akit meg is
választottak. Az ülés és közvetítésünk végetért.

  

10:28 Az egyebek napirendi pontban a Kuvar-negyedi parkolóval, a tervezett többszintű
érettségivel és a havonta megrendezett, hagyományos termékek vásárával kapcsolatban
hangzott el pár észrevétel.

  

10:27 Az RMDSZ-es tanácsosok megszavazták a tervezetet, a bölcsődének költöznie kell.

  

10:21 Érdekesség, hogy a határozattervezetbe bekerült egy szakasz, miszerint kétharmados
döntésre van szükség az elfogadásához. Orbán Balázs hívta fel rá a figyelmet, a jegyző és az
alpolgármester szerint ez véletlen, ugyanis székhelyváltoztatásról van szó, ami nem vagyoni
kérdés, ezért nincs szükség kétharmados döntésre. 

  

10:19 A tizennégyes napirendi pont a bölcsőde székhelyének módosítására vonatkozik: ha ezt
is elfogadják a tanácsosok, a bölcsőde költözni fog.
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10:17 Névre szóló szavazás következik az eredeti tervezetről: az RMDSZ-es tanácsosok
mindannyian igennel szavaztak, az EMNP és az MPP tanácsosai nemmel. A határozat átment,
a bölcsőde ügyében indított per minden bizonnyal megszűnik.

  

10:15 Jakab Attila szerint nem szabad megszüntetni azt a határozatot, ami újra jogi útra terelte
a kérdést. Szerinte lehetne módosítani úgy, hogy a működésre vonatkozó részeket kivegyék
belőle, de a perindítás maradjon.

  

10:09 Tankó László szerint az ügyet homály fedi. Úgy érzi, erőből akarják átvinni a kérdést, a
végére kéne járni a kérdéseknek és megoldani, nem elhalasztani.

  

10:06 Benedek Árpád Csaba szerint nem korrekt, hogy egy 250 munkásnak kenyeret adó
cégtulajdonos magánvagyonát elvitassuk. Hozzáteszi, hogy el szokták felejteni, a cég 20 éven
át működtette az intézményt.

  

10:06 Szabó Gyula RMDSZ-es tanácsos azt kérdi, miért nem lehetett az ügyet az elmúlt húsz
évben megoldani.

  

10:05 Orbán szerint valóban tényállás, hogy most ki nevére szól a telekkönyv, de az nem jelenti
azt, hogy jogos is.

  

10:04 Géczi Levente is hozzászól: szerinte a privatizáció rég történt, azóta volt néhány per és
a polgári tanácsosok tudnának mesélni arról, hogyan védték meg a város vagyonát. Szerinte az
ingatlan egy magáncég jogos tulajdona telekkönyvileg, a pereskedés nagyon el van késve és
nem biztos, hogy a per nyerhető, le kéne zárni a cirkuszt. Úgy véli, meg kell védeni a város
tulajdonát, de légvárakra nem lehet építeni.

  

10:02 A néppárti tanácsos szerint sokaknak érzelmi kötődései is vannak az épülethez és egy,
bölcsődének épített épületről van szó.
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10:00 Jakab Attila ismét megkéri az alpolgármestert, hogy vonja vissza a javaslatot,
ugyanakkor felhívja a figyelmét, hogy érintettség okán nem is szavazhat a kérdésben. Szerinte
a tanácsosok nem ismerik részleteiben az ügyet, hiszen olyan még nem történt soha az elmúlt
húsz évben, hogy a tanács szabad akaratából lemondjon a saját tulajdonáról. 

  

09:59 Orbán szerint büntetőjogi felelősségről van szó, ugyanis a privatizációs folyamatban már
hivatali visszaélést állapítottak meg.

  

09:57 A szakbizottságok pozitívan véleményezték a tervezetet. Orbán Balázs arra hívja fel
kollégái figyelmét, hogy mikor esküt tettek, akkor arra esküdtek, hogy a közösség érdekeit
védik. Szerinte ebben az ügyben a városnak semmilyen vesztenivalója nincs, ha ma elfogadják
a határozatot, meggátolják annak a lehetőségét, hogy a város visszaszerezze, ami az övé.
Éppen ezért névre szóló szavazást kérnek, ugyanis véleményük szerint akár hivatali
visszaélésről is lehet szó, ha elfogadják a határozatot. 

  

09:56 A határozatot az RMDSZ-es tanácsosok megszavazták. A tizenhármas napirendi pont
következik, vagyis a bölcsőde ügyében indított per alapját képező határozat visszavonása.

  

  

09:55 Tankó továbbra sem örül annak, hogy előbb nem állt elő az Urbana egy részletes
projekttel, amire pénzt kér, hanem egyszer pénzt ad a város, majd utána döntik el, mire költik.

  

09:54 Orbán Balázs azt nehezteli, hogy folyamatosan teszi a város a pénzt az Urbanaba,
ennek ellenére továbbra is jellemző, hogy leválnak az emberek a távfűtési rendszerről.

 3 / 7



Élő közvetítés a városi tanács augusztusi üléséről
2012. augusztus 03. péntek, 08:12

  

09:53 Benedek Árpád Csaba szerint augusztusban összehívják a közgyűlést, ami a mindenkori
tanácsosokból áll, a szakmai vitának pedig ott lenne a helye. 

  

09:50 Tankó sokkal pontosabban szeretné látni a hatékonysági kimutatást, valamint azt is
furcsálja, hogy az Urbana tavaly saját pénzből megoldotta a vízszintes rendszer bővítését, és,
annak ellenére, hogy most is nyereséges, további segítségre van szüksége. 

  

09:49 A gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a kérdést, az alpolgármester
kilátásba helyezte az Urbana közgyűlésének összehívását, ahol eldöntenék, pontosan melyik
tömbházak részesüljenek a vízszintes elosztású rendszer adta előnyökből.

  

09:46 Az Urbana egy átirattal fordult a tanácshoz, hogy emeljék meg a törzstőkéjét 100 ezer
lejjel, amivel a vízszintes elosztású rendszereket terjesztenék tovább. Ezt főként olyan
lépcsőházakban tennék meg, ahol még nem olyan nagyarányú a központi fűtésrendszerről
történő leválások száma.

  

09:44 Egy módosító javaslat szerint az összeg az idei költségvetésre szól, vagyis 2012.
december 31-ig és a mai euró árfolyam szerint összeggel. Jakab Áron Csaba a módosító
javaslattal együtt terjesztette elő a kérdést, amit 13 szavazattal elfogadtak.

  

09:42 Jakab Attila szerint sem szerencsés a helyzet, de ha már így adódott, akkor nem ártana
figyelmbe venni, hogy tanácsi határozat alapján egy ügyvéd megnyerte a megvert fiatalok perét,
akit a most elfogadásra kerülő keretből ki lehetne fizetni. Az alpolgármester szerint ezt a keretet
a jövőbeni jogi szolgálatokra fogadják el, így korábbi esetekre nem használható.

  

09:39 A gazdasági és jogi szakbizottságok pozitívan véleményeztek, azzal a kikötéssel, hogy a
becsült értéket 30 ezer euróról 20 ezer euróra csökkentsék.  Orbán Balázs azt
kifogásolja, hogy a tervezetből nem derül ki, pontosan miért is ekkora az összeg és, hogy
mekkora időtartamra vonatkozik. Szerinte felmerül az a költői kérdés is, hogy miért nincs egy
megyei jogú városnak sem jogásza, sem jogi irodája.
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09:37 Egy költségcsökkentésről szóló kormányhatározat szülte a következő
határozattervezetet: a hivatalnak nincs alkalmazott jogász, ezért közbeszerzési eljárással,
szerződés alapján kell külső munkaerőt alkalmazni, amihez tanácsi határozatra van szükség.

  

09:36 Egy régebbi határozatot kifogásolt a prefektúra: szerintük külön határozatban kell
elfogadni a pályázati dokumentációt, és, amikor megvan a nyertes, külön határozat kell a
bérbeadási szerződésre. A szakbizottságok és a tanács is elfogadták a javaslatot.

  

  

09:35 A szakbizottságok és a tanács is egyöntetűen támogatták a cserét. Következik a
csillagvizsgáló kérdése.

  

09:33 Négy tartózkodással, tizenkét igen szavzattal átment a javaslat. A következő téma is
csereháti, lakáscserét kért két ott lakó család.

  

09:29 Jakab Attila felhívta a figyelmet, hogy a lista már elévült, sokak helyzete változhatott
azóta, ezért felül kéne vizsgálni azt és frisített lista alapján kéne lakást osztani. Jakab Áron
Csaba szerint erre már született egy ígéret, valamnt  Bodnár László jegyző hozzáteszi,
hogy az üresedett lakások kiosztásakor ismételten ellenőrzik, hogy az illető még megfelel-e a
kritériumoknak, így nem történhet meg, hogy olyan valaki kap lakást, aki nem jogosult rá.

  

09:28 A nyolcsa napirendi pont hat megüresedett csereháti, ifjúsági (ANL-s) lakás üresedett
meg, amit odaadtak a 2010-ben elfogadott lista alapján soron következő személyeknek. Ezzel a
lista 157. pozícióig szereplő lakosok kapnak ingatlant.
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09:27 A kérés kapcsán felmerült, hogy a városi leltárban bizonyos elemek értéke nem valós,
ezért új felértékelésre van szükség. Az alpolgármester szerint ez már szóba került és
folyamatban van. Jakab Attila tartózkodásával, 15 pozitív szavazattal átment a tervezet.

  

09:26 Az Urbana közszolgáltató vállalat a tanácshoz fordult kérésével: egyes csővezetékeket
és egyéb javakat szeretnének a város tulajdonából a cég birtokába átadni. Ezt az Urbana Rt.
vezetőtanácsi gyülésén már elfogadták, most a tanács jóváhagyására lenne szükség. Itt is
pozitív volt a szakbizottságok véleménye.

  

09:24 Következik a II. Rákóczi Ferenc utcában található állatpiac kérdése: a területet
visszakapták az eredeti tulajdonosok, akik nem szeretnék ha ott működne a barompiac, ezért a
területet a városi leltárból ki szeretnék venni. A szakbizottságok pozitívan ítélték meg a kérdést,
hozzászólások hiányában egyöntetűen megszavazták a tervezetet.

  

09:22 Az illetékes szakbizottságok pozitívan véleményezték a tervet, majd a tanács
egyöntetűen meg is szavazta.

  

09:21 Az ötös napirendi pont az Orbán Balázs általános iskola kérésére született meg. E szerint
az iskolán elvégzett modernizációs munkálatok értékével szeretnék megnövelni az épület leltári
értékét.

  

  

09:19 A negyedik napirendi pont az idei szociális munkákra vonatkozó tervezet. Benedek
Árpád Csaba 
szerint a terv jó, de a megvalósítással biztosan lesznek gondok, de azt már nem a tanács
feladat
a megoldani. A javaslatot egyöntetűen megszavazták.
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09:18 A következő napirendi pont a város iskoláinak magyar nevének hivatalos elfogadása. Ezt
egyöntetűen megszavazta a testület.

  

09:16 Jakab Attila felhívta a tanács figyelmét, hogy egyes kulturális intézmények súlyos anyagi
gondokkal küszködnek, a legszembetűnőbb példa a Városi Könyvtár. A panaszt meghallgatták,
majd a 11 RMDSZ-es tanácsos megszavazta az eredeti tervezetet.

  

09:14 Tankó László egyetért azzal, hogy fejleszteni szeretnék a fűtésrendszert, így az Urbana
támogatásával is, de szerinte sokkal mélyebb és átfogóbb tervekre van szükség. A néppártiak
szeretnék látni milyen kritériumok alapján választják ki a támogatni kívánt tömbházakat és
hogyan fejlesztik a rendszert, kérik, hogy az Urbana dolgozza ki a szakmai stratégiát és
terjessze a városi közgyűlés elé.

  

09:13 A második téma az idei költségvetés módosítása: ezzel a határozattal kiegészítenék az
Urbana Rt., a Városi Kórház és a Táncműhely költségvetését.

  

09:11 A jelenlevő 16 tanácsosból 11 megszavazza az első témát, vagyis a város első féléves
zárszámadásának elfogadását.

  

09:10 Az ülésvezető elnök, Jakab Áron Csaba, nem ért egyet a néppárti javaslattal, ennek
ellenére megszavazzák a módósító javaslatot, ami elbukik, így marad az eredeti tizennégypont
és a különfélék.

  

09:04 Gergely László RMDSZ-es tanácsos javasolja az egyebek napirendi pont felvételét,
míg  Jakab Attila az EMNP részéről kéri az utolsó két napirendi pont
eltávolítását, ugyanis szerinte a tanácsosok nem eléggé tájékozottak a bölcsőde ügyében.

  

09:02 Pontosan kezdődik az ülés, a jelenlevők elsőként egy perc néma csenddel adóznak
Péter Pál egykori tanácsos és alpolgármester emlékének.
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